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Abstract (en)
In the method, a gas/liquid mixture is sprayed in the form of a mist onto the surface of the object to be cooled. A jet of liquid is atomised by the
nozzle orifice to form a spray mist with a particle size < 100 mu m and, after its emergence from the nozzle, is acted upon by gas jets at an angle
( alpha ) of between 0 and 90 DEG to the nozzle axis (x) for the purpose of acceleration and direction. The intensity of the gas jets can be controlled
independently of one another. The method is suitable for cooling conventionally or electromagnetically cast strands and for rolled and pressed
products made of metal, especially aluminium. <??>An apparatus suitable for carrying out the method essentially comprises a part (1) which
contains the nozzle (3) guiding the liquid and holes (5a, b) for guiding the gas and, to form gas-guiding channels (7a, b), is fitted into a mating part
(2). <IMAGE>

Abstract (de)
Bei dem Verfahren wird ein Gas/Flüssigkeit-Gemisch in der Form eines Nebels auf die Oberfläche des zu kühlenden Gegenstandes mittels Düsen
aufgesprüht. Hierbei wird ein Flüssigkeitsstrahl durch die Düsenöffnung zu einem Sprühnebel mit Tröpfchengrösse<100µm verdüst und nach
seinem Austritt aus der Düse zur Beschleunigung und Richtungslenkung der Tröpfchen mit Gasstrahlen in einem Winkel (α) zwischen 0 und 90° zur
Düsenachse (x) beaufschlagt. Die Intensität der Gasstrahlen kann unabhängig voneinander geregelt werden. Das Verfahren eignet sich zum Kühlen
von konventionell oder elektromagnetisch gegossenen Strängen sowie Walz- und Pressprodukten aus Metall, insbesondere Aluminium. Eine zur
Durchführung des Verfahrens geeignete Vorrichtung besteht im wesentlichen aus einem die flüssigkeitsführende Düse (3) sowie Bohrungen (5a,b)
zur Gasführung enthaltenden Teil (1), welches zur Bildung von Gasführungskanälen (7a,b) in ein Gegenstück (2) eingepasst ist.
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